
Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota  

Dzień dobry Państwu, 16:00 godzina wybiła już na moim zegarze. Witam serdecznie, rozpoczniemy 

od sprawdzenia obecności. Czy jest z nami Pan Radny Marek Gołosz?  

Radny Marek Gołosz 

Dzień dobry, witam serdecznie. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota  

Dzień dobry, Pani Radna Edyta Danielczyk. Nie słyszę, Pani Przewodnicząca Barbara Konieczna. 

Również nie słyszę, Pani Przewodnicząca Patrycja Kosowska-Pawłowicz. 

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

Dzień dobry, jestem. Dzień dobry, jestem. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota  

Pan Krzysztof Król, Pan Radny Krzysztof Król. 

Radny Krzysztof Król 

Jestem. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota  

Dzień dobry, Pani Radna Anna Krzystyniak. 

Radna Anna Krzystyniak 

Obecna dzień dobry. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota  

Pan Radny Ali Nurbagandow. 

Nie słyszę i Pani Aleksandra Pabian, Pani Radna Aleksandra Pabian. 

Radna Aleksandra Pabian 

Dzień dobry, jestem. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota  

Dobrze. 5 osób obecnych na 9, więc możemy podejmować decyzje. Chciałem się jeszcze, zanim 

rozpocznę, mimo wszystko zapytać, czy doszli może Pani Radna Edyta Danielczyk, Pani 

Przewodnicząca Barbara Konieczna i Pan Radny Ali Nurbagandow. 

Radny Ali Nurbagandow 

Jestem. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota  

Pan Radny Ali Nurbagandow jest. Dobrze, witam serdecznie Państwa Radnych, witam Dyrektorów 

jednostek, witam Pana Prezydenta, witam wszystkich, którzy zameldowali się na tej komisji. Otwieram 

Komisję Oświaty, Kultury i Sportu. W dniu dzisiejszym procedujemy za pomocą środków 

porozumiewania się na odległość, Państwo... 

Radna Barbara Konieczna 

Dzień dobry, Panie Przewodniczący, przepraszam za spóźnienie, ale jestem. 
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Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota  

Odnotowuję, dzień dobry Pani Przewodnicząca, w dokumentach, przyjęty kiedyś porządek obrad. Czy 

do tego porządku obrad ktoś z Państwa Radnych chciałby wprowadzić jakiś punkt? Nie słyszę, 

przyjmuję, że będziemy realizować zgodnie z przyjętym porządkiem obrad. Tak więc przechodzimy do 

punktu 2, przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji Kultury Oświaty, Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu z dnia 16 marca 2021 roku.  Czy ktoś z Państwa, ktoś z Państwa Radnych chciałby 

wnieść jakieś poprawki, jakieś uwagi do protokołu? Nie słyszę. Traktuję, że protokół został przyjęty  

w przedstawionym, przedstawionej treści. Punkt 3, projekty dofinansowane z funduszu Tyskie 

Inicjatywy Oświatowe oraz w ramach konkursu Tyskie Inicjatywy Kulturalne. Na tabletach mamy 

materiały. To był dziwny rok, ten poprzedni, jeśli chodzi o te 2 projekty, bardzo proszę w bardzo 

krótkich słowach o wprowadzenie. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

To może zacznę ja od Oświatowej, jeśli można. Witam wszystkich bardzo serdecznie. Tak jak Pan 

Przewodniczący nadmienił, że ubiegły rok był rokiem wyjątkowym i w związku z tym, że zaraz  

w marcu ogłoszono stan epidemii, placówki musiały przejść w tryb zdalny, więc postanowiliśmy środki 

jakie mieliśmy zabezpieczone w planie, te 250 tysięcy złotych, przeznaczyć, tak bez jak gdyby, bez 

konkursowo, na podstawie potrzeb zgłaszanych, najpilniejszych na doposażenie głównie uczniów  

w sprzęt niezbędny do zdalnej nauki, także za tą kwotę zakupiliśmy 86 laptopów, 11 tabletów,  

16 kamerek internetowych i tam 1 był mobilny dostęp do Internetu. To oczywiście, jeśli w ogóle chodzi 

o doposażenie placówek w związku z pandemią, z nauką zdalną, to jest, to była tylko kropla w morzu, 

bo tak naprawdę łącznie wydaliśmy na to ponad milion złotych. Także środki z Tyskich Inicjatyw 

Oświatowych były takim, no powiedzmy małym, aczkolwiek istotnym wsparciem. W materiałach jest 

dokładny wykaz, tutaj według placówek tych, które zgłaszały największe potrzeby. Myślę, że to chyba 

tak króciutko, z mojej strony tyle w tym temacie. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota  

Dziękuję bardzo i poproszę o wprowadzenie jeszcze w zakresie Tyskich Inicjatyw Kulturalnych tego 

projektu. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 

Tutaj rzeczywiście pandemia też odcisnęła swoje piętno. W 2020 roku w ramach Tyskich Inicjatyw 

Kulturalnych 13 organizacji pozarządowych zgłosiło 17 ofert o dotacje wspierającą, na realizację 

przedsięwzięć kulturalnych. Dotacja została rozdzielona pomiędzy 9 tych stowarzyszeń, 2 zadania, 

znaczy 1 zadanie nie zostało zrealizowane zupełnie, to znaczy chodzi tutaj o konkurs T jak Talent, 

tutaj tak jak tutaj Pani Dyrektor wcześniej wspomniała, kwestia edukacyjna i tryb zdalny szkół 

uniemożliwił realizację konkursu, jak również, no po prostu choroba koordynatorów. Podobnie tutaj też 

taka kwestia dotyczy Chóru Presto Cantabile. Jesienią, kiedy były planowane, kiedy planowana była 

realizacja koncertów Wielkie Klasyki w Tyskich Kościołach, chór został dotknięty pandemią i nie 

zostało w całości zrealizowane zadanie, natomiast pozostałe zostały realizowane w takiej formie  

w jakiej to było możliwe, czyli częściowo również online, no i to tyle.  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota  

Bardzo dziękuję, szczegóły w materiałach, otwieram w takim razie dyskusję, bardzo proszę. 

Radna Edyta Danielczyk 

Jeszcze, jeśli można, chciałam. 
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Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota  

Może się Pani przedstawić? Pani Edyta Danielczyk, tak. 

Radna Edyta Danielczyk 

Edyta Danielczyk nie wiem, co się stało, że nie widać. Chciałam zapytać o te konkursy  

o dofinansowanie tych takich celów kulturalnych w tym roku, z racji tego właśnie zmienił się też układ 

tych niektórych konkursów, tak, zwłaszcza muzycznych, są inne możliwości. Czy jeszcze grupy, tak 

jak na przykład szkolne czy młodzieżowe, których powiedzmy celem jest szerzenie kultury, 

przepraszam bardzo, mają możliwość otrzymania jakiegoś dofinansowania na przykład. Czy to jest 

tak, że już jest to kwestia zamknięta i nie ma możliwości, na przykład prosić o dotację dojazdu na 

konkurs, czy powiedzmy wyjazdów innych. Mówimy o grupach Tyskich. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 

To ja może powiem, jak to wygląda z ramienia Miejskiego Centrum Kultury. Rzeczywiście, jeżeli 

chodzi o stowarzyszenia no, to tutaj czas minął i pieniądze zostały rozdzielone, natomiast jest jeszcze 

takie źródło finansowania jak Tyski Bank Kultury. Natomiast ten projekt z kolei jest kierowany bardziej 

z myślą o indywidualnych twórcach. Natomiast, no każdy projekt myślę, że możemy omawiać tutaj 

indywidualnie. Nie wiem za bardzo, o jakich grupach tutaj mówimy, czy są to grupy szkolne, czy to są 

grupy działające przy jakichś placówkach, bo nie wiem. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota  

Przepraszam, jesteśmy w punkcie Tyskie Inicjatywy Kulturalne, więc mówimy jakby o tym projekcie. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 

To ten projekt został zakończony. 

Radna Edyta Danielczyk 

Rozumiem. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 

Czy któryś z Państwa Radnych, ktoś z Państwa Radnych chciał jeszcze zapytać, zadać pytanie? 

Pozwolę sobie zadać ja. Myśmy w 2021 rok również weszli w okres pandemii. Czy Państwo  

z nadzieją, z jakimiś przemyśleniami albo nowymi pomysłami na te 2 projekty wchodzicie?  

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Jeśli chodzi o oświatę, to mamy w planie uruchomić od września, kiedy mam nadzieję, że szkoły 

zaczną już normalnie pracować, szkoły i przedszkola. Chcemy uruchomić w przedszkolach program 

Powszechnej Dwujęzyczności. Poza tym chcemy ogłosić gdzieś na początku maja, myślę, konkurs dla 

szkół. Ustalone mamy wstępnie na razie 3 takie priorytety, znaczy, generalnie byłoby to doposażenie, 

które jest niezbędne na realizację takich, no 3 rodzajów, jak gdyby aktywności. Jedna to związane  

z nauczaniem przez działanie, stosowanie jakiś nowatorskich metod nauczania, drugie to jest 

profilaktyka, taka trochę, trochę zdrowotna, poprzez zdrowe odżywianie, ruch i aktywny tryb życia, bo 

tak uznaliśmy, że może właśnie po tym okresie pandemii jest to na pewno młodzieży potrzebne oraz 

3, wyleciało mi to z głowy. Nie mam takiego dokumentu otwartego tutaj, bo na razie jesteśmy jeszcze 

w fazie projektu. Jeszcze 1 kierunek był, jeden kierunek był, ale chyba nie przypomnę sobie w tej 

chwili. Także planujemy to w trybie konkursowym zrobić, no i mam nadzieję, że właśnie przez okres 

gdzieś tam wakacji uda się szkołom to doposażenie, pomoce naukowe zakupić i nowy rok rozpoczną 

z bogatszą bazą dydaktyczną. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota  
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Dziękuję, w przypadku Tyskich Inicjatyw Kulturalnych, rozumiem, że czas na aplikowanie na nabory 

już się zakończył. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 

Tak, jesteśmy już po Komisji konkursowej. Zadania tak naprawdę niektóre już zostały rozpoczęte, 

jeżeli chodzi o realizację. Natomiast, no wnioski, które tutaj zostały złożone w tegorocznej edycji  

i które będą realizowane, będą możliwe do realizacji w takich warunkach, jakie będą obowiązywały  

w panującym reżimie sanitarnym, także, no mam nadzieję, że w tym roku uda się wszystko 

zrealizować zgodnie z planem. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota  

Bardzo dziękuję. Nie słyszę więcej zgłoszeń do dyskusji. Bardzo dziękuję za przygotowane materiały, 

bardzo dziękuję za działanie w poprzednim roku, w tym dziwnym roku, który nas zaskoczył, jeśli 

chodzi o możliwości, bardzo dziękuję i przechodzimy do punktu kolejnego, w porządku komisji, to są 

sprawy bieżące, wolne wnioski, bardzo proszę. Nie słyszę żadnych zgłoszeń. Oznacza to, że 

dobrnęliśmy prawie już do samego końca. Ja bardzo dziękuję, natomiast chciałem jeszcze na koniec 

powiedzieć, że dzisiaj  kiedy mamy komisję jest też szczególny dzień, bo wydaje mi się, że dzisiaj mija 

dokładnie 50 lat, od kiedy istnieje największy tyski klub sportowy, czyli GKS Tychy. Jest to święto 

sportu, więc cieszę się, że w tym czasie również mogliśmy na tej Komisji o tym wspomnieć. Świętujmy 

razem, cieszmy się, pamiętajmy o tym i mam nadzieję, że będziemy każdego roku i w każdym 

momencie dumni z osiągnięć Tyskiego GKS. Nie słyszę więcej zgłoszeń, dziękuję Państwu za udział 

zamykam posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w dniu dzisiejszym, dziękuję bardzo, do 

widzenia. 

Wiele głosów 

Do widzenia. Dzięki do widzenia, dziękuję. 
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